
   
 

6. juni 2018 
 
I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 
1. Hvad er Naalakkersuisuts planer med hensyn til skibspassagertrafikken? I svaret skal specifikt indgå 
planerne for Sarfaq Ittuks fremtid. 
 
2. Er det Naalakkersuisuts opfattelse, at kommunerne er klar til at overtage skibspassagertrafikken, 
sådan som det fremgår af koalitionsaftalen, og hvornår forventer Naalakkersuisut i så fald, at dette skal 
ske? 
 
3. Er det korrekt opfattet, at Naalakkersuisut ønsker en fremtidig trafikstruktur, der stort set 
udelukkende baserer sig på fly? 
 
4. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 
(Medlem af Inatsisartut Justus Hansen, Demokraterne) 
 
Begrundelse 
Naalakkersuisuts koalitionsaftale består af mange punkter. Disse spørgsmål tager udgangspukt i punkt 
nummer 236 i koalitionsaftalen, der lyder således: 
 
”Ved indgåelse af servicekontrakter skal der tages hensyn til mindstekravene til kvalitetsydelserne, hvilket 
er gældende for al slags trafik til luft og til havs. Koalitionspartierne vil arbejde for, at kommunerne 
indenfor deres egne kommunegrænser selv overtager ansvaret for passagertrafikken.” 
 
Herudover er det min opfattelse, at Naalakkersuisut lægger op til, at den fremtidige trafikstruktur stort set 
skal være uden skibspassagertrafik. Dette fremgår dog ikke helt klart i koalitionsaftalen, og vil derfor være 
godt at få afklaret her. 
 
Jeg ønsker svar på mine spørgsmål inden for en frist på ti arbejdsdage. 


